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Hvidovre Lærerforening 
Danmarks Lærerforening kreds 14 
Gungevej 8 A 1., 2650 Hvidovre 
Tlf. 36777014 email: 014@dlf.org 
www.dlfkreds14.dk 

 

22. august 2023 

Til Kredsstyrelsen 

 
Referat af kredsstyrelsesmøde onsdag den 23. august 2023 kl. 10.30 - 14.45  

på kredskontoret, Gungevej 8a, 1., 2650 Hvidovre 

 

Deltagere: MBL, MK, EJ, RB, LP, FB, PJ, GG, BT, CN 

Afbud: KB 

  

Referat: 

 
 

TR-timen          (60 min.) 
 

1. Løntjekskemaer (RB) 

 

2. Konkret udfordring til sparring 
Konkret udfordring omhandlende brug af pædagoger i idrætsundervisning, hvor der ellers 

sædvanligvis ville være en lærer. NG udarbejder et notat om de generelle forhold. 

 

3. Arbejdstid 
Afklarende fortolkninger, spørgsmål m.m. Fremsendes så vidt muligt inden mødet. 

 

4. Gensidig orientering 

 

5. Meddelelser 

• Formand 

• Næstformand 

• Kasserer 

• Div. udvalg 

• Center-MED 

• Hoved-MED 

• Skolekontaktrådet 

• Andre 

 
6. Godkendelse af referat fra d. 31. maj 2023 

Godkendt. 

 

7. Fastlæggelse af dagsorden 
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Godkendt. 
 

8. Hvidovre Kommunes budget 2024-2027     (30 min.) 
 

a) Status på budgetprocessen. 

Der blev givet en status samt en kort indflyvning til budgetforslagets indhold. 

b) Kredsstyrelsen giver en status fra de lokale drøftelser i skolebestyrelserne ang. budget. 

Der var en runde med highlights fra nogle af de høringssvar, skolebestyrelserne har lavet. 

c) Kredsstyrelsen beslutter, hvordan der arbejdes videre – evt. med henblik på at forfatte et 

høringssvar. 

Vi udarbejder et udkast til et høringssvar, som vi vender kort i forbindelse med 

udvalgsmøderne onsdag d. 30/8 og sender inden d. 1/9. 

 

Bilag: https://www.hvidovre.dk/om-kommunen/nogletal-og-okonomi/budget/ 

 

9. Kongres 2023 – herunder valg af næstformand    (20 min.) 
Den 19.-21. september afvikles årets kongres i DLF. OK24 er et hovedpunkt, og der er også et 

spændende næstformandsvalg, da Dorte Lange ikke genopstiller. 

 

a) Formandskabet informerer – evt. suppleret af Niels Gæmelke. 
Der blev informeret om dagsordenspunkterne på kongressen – særligt OK24-kravene og 

bagtæppet for OK24-processen. 
b) Program for det kongresforberedende kursus gennemgås. 

Det endelige program er endnu ikke udsendt, men Mona Striib fra FOA vil holde oplæg som 

optakt til OK24. Derudover vil der også indgå et valgmøde med de to næstformandskandidater. 

c) Afklaring på deltagere til det kongresforberedende kursus. 
De tre kongresdelegerede og 1-2 suppleanter deltager. 

 

10. Modtagelse af nyansatte med særligt fokus på de nyuddannede. (30 min.) 
Pædagogisk Udvalg arbejdede i sidste skoleår med noget opdateret materiale til nyuddannede.  

 

a) Materialet gennemgås endnu engang, og der medtages input fra Niels Gæmelke. 

Pædagogisk Udvalg renskriver med de seneste rettelser på deres førstkommende møde. 

b) Kredsstyrelsen drøfter, hvordan materialet kan benyttes. 

Materialet tænkes anvendt ved den første samtale som TR med nye kollegaer. I år bruger vi 

primært den nye folder og sætter velkomstmappen på hold, og så vil Pædagogisk Udvalg i løbet 

af året kigge nærmere på, hvad der kunne være behov for fremover (herunder evt. også merch). 

c) Drøftelse af evt. øvrige tiltag over for nyuddannede – både på kort sigt og lidt længere sigt. 

Pædagogisk Udvalg arbejder i det kommende år med muligheder a la skolestartsordning – evt. 

i samarbejde med SKO. Det kunne være introduktionsaktiviteter, møderækker for nyuddannede 

eller lignende. 

 

11. Børnehaveklasseledernes arbejdsforhold     (20 min.) 
 

a) Aktuel status på børnehaveklasseledernes arbejdsforhold – herunder undervisningsmængde. 

På nogle skoler er børnehaveklasselederne ikke blevet sat ned i undervisningsmængde, selvom 

børnehaveklasserne nu er færre lektioner i skoler. De får i stedet fx timer i indskolingen eller 

på SFO. Det kan man godt ifølge overenskomsten – men er det hensigtsmæssigt i forhold til at 

sikre kvaliteten, hvis der ikke er tilstrækkeligt med forberedelsestid? 

b) Kredsstyrelsen beslutter, hvordan der arbejdes videre med at forbedre børnehaveklasseledernes 

arbejdsforhold. 
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Vi udliciterer det til Fagligt Udvalg. Fokus på undervisningsmængden i forhold til at sikre 

kvalitet i undervisningen i børnehaveklasserne samt henvisning til den lokale arbejdstidsaftale, 

hvis de er over grænsen, kan være nogle af fokuspunkterne. 

 

12. Registrering af arbejdstid       (20 min.) 

  
a) RB og formandskabet orienterer om ændringer i konfiguration og indtastningsproceduren for 

registreringen af arbejdstid for dette skoleår. 

Minimumskravene er sat ned, og vi laver en meget skrabet konfiguration, som bør gøre 

indtastningen markant nemmere og hurtigere. 

b) Kredsstyrelsen aftaler det nærmere forløb for årets indtastning – herunder evt. fastsættelse af 

tidspunkt til fælles indtastning og vidensdeling. 

Mulighed for fælles indtastning og sparring onsdag d. 6. september kl. 11.30-13.30. 

 

13. Punkter til næste møde 

 
• Kommunal evaluering af meddelelsesbogen 

• Den nye praktikordning 

• Oktoberfest 

• Sammen om Skolen i Hvidovre 

• Kongres 2023 

• Opsamling på GF 

 

14. Eventuelt 
Jubilæum: Er der en procedure, så vi får besked om jubilarer? 

 

 

 

 

 

 

Mødeleder: RB 

Referent: PJ 

 


